
 

 

 

Folketingets Epidemiudvalg har den 1. juli 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 234 

(Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Peder Hvelplund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 234:  

”Vil ŵiŶistereŶ redegøre for, hvordaŶ regeriŶgeŶ er koŵŵet freŵ til tallet ϯ ŵio.  
vaccinedoser, som loves væk til donationer i 2021, samt redegøre for hvilken  

betydning indkøbet af over 1 mio. vaccinedoser fra Rumænien har for det antal  

vacciŶedoser, DaŶŵark har ŵulighed for at kuŶŶe doŶere i ϮϬϮϭ?” 

 

Svar: 

Beslutningen om donation af mindst 3 mio. vaccinedoser i 2021 blev truffet i maj 

2021, hvor vaccinerne fra AstraZeneca og Johnson & Johnson ikke længere indgik 

som en del af det generelle vaccinationsprogram i Danmark, men hvor begge vacciner 

indgik i tilvalgsordningen.  

 

Danmark har indkøbt over 10 mio. vaccinedoser fra AstraZeneca og Johnson & John-

son med leveringen i løbet i 2021. Sundhedsmyndighederne vurderede, at Danmark 

har indkøbt tilstrækkeligt med mNRA vacciner til at gennemføre det generelle vacci-

nationsprogram og efter behov revaccinere i Danmark. På den baggrund vurderede 

regeringen, at Danmark havde tilstrækkeligt med vacciner til at kunne donere mindst 

3 mio. doser i 2021 uden, at det vil have konsekvenser for det danske behov.  

 

Indkøbet af 1,17 mio. Pfizer-doser fra Rumænien betyder, at Danmark også har over-

skydende mRNA-vacciner, som vil skulle håndteres. Regeringen ser løbende på evt. 

salg, udlån og donation af overskydende danske vacciner.  
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